

جامعــة العــلــوم والتـقنـيــة في الفـــجيـرة UNIVERSITY OF SCIENCE & TECHNOLOGY OF FUJAIRAH

FORWARD TOGETHER

ننطلق معاً

College of **Humanities** and **Sciences**

Bachelor of Arts in **Psychology**



- Providing students with basic and contemporary theoretical trends in the field of psychology and its applications.
- Training students to apply scientific thinking in interpreting different psychological phenomena.
- Preparing psychologists who are able to apply ethical standards and social responsibilities in their work.
- Providing students with the skills necessary to efficiently analyze psychological information and statistical data, and the ability to write psychological reports.
- Training students to apply creative and critical thinking, as well as scientific research skills.
- Provide students with the skills necessary to communicate effectively with individuals, groups and different situations.
- Enhancing psychological research skills and methods, which enable graduates to work in research centers or pursue postgraduate studies.

Conditions of Admission

- A minimum High School Average of 60% for Elite Track or Advanced Track and 65% for General Track, or equivalent in Standardized International Systems is required.
- Passing the Arabic language EM-sat test with a score of (1000).
- Passing the English language test with a score of (950) or equivalent tests approved by the Commission for Academic Accreditation at the Ministry of Education.

Degree Requirements

To obtain a Bachelor of Arts degree in Psychology, the following conditions must be met:

- The student must successfully complete (126) credit hours, including practical training.
- The cumulative average of the student upon completing the graduation requirements should not be less than (2,00 points).
- The student must adhere to the maximum period of graduation from the program (8 university years).









Graduates of the program have great potential to work in many institutions concerned with mental hygiene and psychological counseling services. Examples of these areas are:

- Counseling and psychotherapy
- Community service and rehabilitation centers.
- Psychological Research Centers
- Family Care and Empowerment Associations.
- Care and rehabilitation centers for individuals with special needs.
- Educational institutions, such as kindergartens, schools, and universities.
- Establishments of the two sectors: public and private, to provide therapeutic counseling services and psychological counseling.
- Associations, care homes and institutions for the elderly and orphans.
- Correctional penal institutions and the role of juveniles.
- Public relations in institutions and companies.



جامعــة العـلـوم والتـقنـيــة في الفــجيـرة UNIVERSITY OF SCIENCE & TECHNOLOGY OF FUJAIRAH

ننطلق معاً

FORWARD TOGETHER

حين الإنسانيات والعلوم

بكالوريوس الآداب في علم النفس



- تزويد الطلبة بالمعرفة والاتحاهات النظرية الأساسية والمعاصرة في محال على النفس وتطبيقاته.
 - تدريب الطلبة على تطبيق التفكير العلمي في تفسير الظواهر النفسية المختلفة.
 - تدريب الطلبة على تقديم الخدمات النفسية.
 - إعداد المختصين في مجال علم النفس القادرين على تطبيق المعايير الأخلاقية والمسؤوليات الاجتماعية في عملهم.
- تزويد الطلبة بالمهارات اللازمة لتحليل المعلومات النفسية والبيانات الإحصائية بكفاءة، والقدرة علم كتابة التقارير النفسية.
 - تدريب الطلبة على تطبيق التفكير الإيداعي والناقد، وكذلك مهارات البحث العلمي.
- تزويد الطلبة بالمهارات اللازمة للتواصل الفعال مع الأفراد والمجموعات والحالات المختلفة.
- تعزيز مهارات البحوث النفسية وأساليبها، التي تمكن الخرجين من العمل في مراكز البحوث أو مواصلة الدراسات العليا.

شروط القبول

- ◄ مطلوب الحد الأدنب لمتوسط المدرسة الثانوية من 60٪ لمسار النخية أو المسار المتقدم. و 65٪ للمسار العام، أو ما يعادلها في النظم الدولية الموحدة.
 - احتياز اختيار الامسات في اللغة العربية يدرحة (1000).
- اجتياز اختبار الامسات في اللغة الإنجليزية بدرجة (950) أو ما يعادلها من اختبارات معتمدة من مفوضية الاعتماد الأكاديمي بوزارة التربية والتعليم.

متطلبات الدرجة العلمية

للحصول علم درجة بكالوريوس الآداب في علم النفس، يتعين توافر الشروط الآتية: ـ

- أن ينجز الطالب بنجاح (126) ساعة معتمدة بما فيها التدريب العملي.
- ألا يقل المعدل التراكمي للطالب عند استكمال متطلبات التخرج عن (2.0) نقطة.
 - أن يتقيد الطالب بالمدة القصوص للتخرج من البرنامج (8 أعوام جامعية).

<mark>فرص العمل</mark> يكون لخريجي البرنامج إمكانات كبيرة النفسية الارشادية، ومن أمَّثلة هذه

- والتأهيل المجتمعية.
 - ◄ مراكز البحوث النفسية.
 - جمعيات رعاية وتمكين الأسرة.
- - المؤسسات التربوية، مثل: رياض
- الأطفال، والمدارس، والجامعات. منشآت القطاعين: العام والخاص، لتقديم خدمات الاستشارات العلاجية والارشادات النفسية.
- الجمعيات ودور الرعاية ومؤسسات
- - » العلاقات العامة في المؤسسات





